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Nieuwsbrief 7, december 2022 

Hoi allen, hierbij Nieuwsbrief 7. In deze Nieuwsbrief vind je natuurlijk weer een aantal mededelingen van 

de voorzitter, het bestuur en de TeCo, een puzzel van Leendert én dit keer een uitgebreid interview met Ad 

van den Kommer.  

Van de voorzitter 
Het jaar 2022 loopt op zijn einde en we kunnen dit twee keer op passende wijze afsluiten in het 

Denksportcentrum. Op 22 december zal er voor de eerste keer in het bestaan van Leids Doublet een 

kerstdrive worden gehouden. Ik hoop op een grote opkomst en een bijpassende feestelijke stemming. Wij 

willen deze avond extra feestelijk maken door hapjes buffet te organiseren. Iedereen die zijn favoriete 

recept wil maken is van harte uitgenodigd om dat te doen. En op woensdag 28 december organiseert het 

Denksportcentrum het 1e Oliebollentoernooi. 

Het einde van het jaar is een mooi moment om vooruit te kijken. Vanaf deze plek heb ik al vaker gezegd 

dat het nodig is dat het aantal leden van onze club tenminste op het huidige peil blijft zodat wij ook in de 

toekomst een levendige en gezellige bridgeclub blijven. Een van de manieren waarop het bestuur dit wil 

bereiken is het aanbieden van middagbridge. Dat willen we één keer per maand gaan aanbieden op iedere 

vierde zondagmiddag van de maand. Verderop in deze nieuwsbrief kan je daar meer over lezen. Daarnaast 

blijft het bestuur op zoek naar andere mogelijkheden om leden aan te trekken het liefst in samenwerking 

met andere bridgeclubs in de regio Leiden. 

 

Nu Truus haar bestuurstaken heeft neergelegd zijn wij op zoek naar versterking. Wij zijn op zoek naar 

iemand die mee wil denken over hoe Leids Doublet ook in de toekomst een aantrekkelijke bridgeclub kan 

blijven. De TeCo heeft inmiddels versterking gekregen van Alain Barrois. Alain verdiept zich nu in de 

werking van het NBB-rekenprogramma en zal zich samen met Bert, Dik en Ad bezig houden met het 

regelen van onze interne wedstrijden. 

Denksportcentrum 

Op 22 november vond de algemene ledenvergadering plaats van de Vereniging Exploitatie 

Denksportcentrum Leiden (VEDL). Op de agenda stond onder andere de goedkeuring van de begroting 

2023. Het zal geen verbazing wekken dat de energieprijzen een groot punt van zorg zijn. De begroting laat 

dan ook een tekort zien van ruim 3500 euro. Vanwege de grote onzekerheid over de energieprijzen ging 

de ALV akkoord met dit tekort in de hoop dat het uiteindelijke resultaat beter zal zijn door de maatregelen 

die het Denksportcentrum wil nemen om energie te besparen, zoals de aanschaf van een zonneboiler.  

Ander punt op de agenda was het werven van vrijwilligers voor het Denksportcentrum. Het was goed om 

te horen dat alle verenigingen op één na, voldoende vrijwilligers hadden aangemeld. Na een wat trage 

start is inmiddels begonnen met het inwerken van de eerste vrijwilligers. 
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De plannen voor nieuwbouw liggen voorlopig even in de ijskast vanwege de sterk gestegen bouwkosten.  

Tot slot wil ik jullie allemaal het allerbeste wensen voor 2023. 

Bridgepuzzel 
Hieronder de zesde puzzel. Oplossing onderaan de Nieuwsbrief. Puzzel eerst zelf.  

 

West Deals 

None Vul 

♠ 6 2 

♥ A J 10 

♦ A 7 5 2 

♣ A K J 3 
 

 

N 

W  E 

S 
 

 

 

♠ K 8 5 3 

♥ K Q 9 8 3 

♦ 6 

♣ 6 4 2 
 

West North East South 

1 ♠ Dbl Pass 3 ♥ 

Pass 4 ♥ All pass   

 

Je zit als Zuid in 4♥ en West start ♦H. Wat is je speelplan?  

Van het bestuur  
Status financiën en contributie 

Aan de inkomstenkant hebben we enkele meevallers in de vorm van een (bescheiden) positief resultaat 

van de zomerdrives alsmede enkele subsidies waar we bij het opmaken van de begroting nog niet op 

konden rekenen. Deels zullen deze meevallers gebruikt worden voor het opstarten van het middagbridge 

en de aanschaf van nieuwe tafelboards met het Leids Doublet logo. 

Hoewel de meeste leden hun contributie betaald hebben verwacht ik nog enkele betalingen. Graag zo 

spoedig mogelijk overmaken op rekening NL65 INGB 0000 7758 20 op naam van Bridgeclub Leids Doublet. 

Kerstdrive 

Op donderdag 22 december spelen we de Kerstdrive op basis van individueel inschrijven en spelen. Er zal 

een eenvoudige systeemkaart worden gebruikt, die elke speler ten alle tijden mag inzien. Het gebruik van 

extra conventies wordt sterk ontmoedigd.  

Inschrijven via evenement.bcleidsdoublet@gmail.com of via het inschrijfformulier in de zaal. 

Oliebollentoernooi 

Woensdagmiddag 28 december organiseert de propaganda commissie van het Denksportcentrum het 1ste 

Oliebollentoernooi. Deze middag bestaat uit een denksport toernooi (3 uur) en het spelen van één of 

meerdere gezelschapspellen (1 uur). Alle denksporters bij het Denksportcentrum kunnen deelnemen. 

Daarnaast kunnen jullie ook iemand anders uitnodigen voor deze middag. Bv. een bridgepaar, dat bij een 

andere vereniging speelt of waarmee je regelmatig thuis of op de tennisclub bridget. Of de buurman die 

graag schaakt, het maakt niet uit. 

mailto:evenement.bcleidsdoublet@gmail.com
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Voor meer informatie over deze middag en inschrijven, zie dit bericht op de clubwebsite. We hopen dat 

jullie samen met vrienden, kennissen meedoen en het jaar gezellig met oliebollen afsluiten! 

Middagbridge 

Een groepje bestaande uit Karel Kroon, Floor van de Loo, Paul Smit en Hans van Weeren is bezig plannen 

uit te werken voor middagbridge. Een aantal zaken zijn al duidelijk: we starten 22 januari en vooralsnog 

wordt het 1 keer per maand op iedere 4e zondagmiddag. Deelname staat open voor iedereen, dus ook 

voor niet-leden. Na afloop wordt voor wie wil een Chinees buffet neergezet. De kosten zijn beperkt: 5 

euro inschrijving per paar en 15 euro per persoon voor het buffet (inclusief 1 drankje). 

Voor verdere uitwerking (zo denken we bijvoorbeeld aan een robbertafel als daar belangstelling voor is), 

voor promotie activiteiten (bijvoorbeeld rondbrengen flyers) en voor de zondagmiddagen zelf zijn meer 

mensen nodig! Mocht je willen meehelpen, laat dat aan ons weten! 

Vrijwilligers Denksportcentrum 

Om de financiële exploitatie, en daarmee de continuïteit, van het Denksportcentrum te verbeteren is de 

inzet van vrijwilligers noodzakelijk. Tijdens de ALV in augustus heeft het bestuur gevraagd, wie zich 

hiervoor beschikbaar wil stellen. Floor van de Loo, Alain Barrois, Bart Sluijter, Hans van der Geest en 

Leendert Paape meldden zich aan. Deze namen zijn doorgegeven aan de VEDL, die verantwoordelijk is 

voor de inzet en organisatie van de vrijwilligers. 

Inmiddels is de handleiding voor het uitvoeren van een bardienst afgerond en zijn de afspraken gemaakt 

voor de inwerk data. Vervolgens zullen de vrijwilligers komend seizoen ca. 5 zelfstandige bardiensten 

uitvoeren. In een volgende nieuwsbrief zullen we jullie op de hoogte brengen van de ervaringen. 

Van de TECO 

Inmiddels is  de eerste Butler en de strijd om de Vrijenhoek-bokaal gespeeld. 

 
Butler1 A-lijn eindstand       B-lijn eindstand 
1 Raymond van Dortmond & Leendert Paape 1 Alain Barrois & Ad van den Kommer 
2 Truus van der Spek & Ron Heinsman  2 Jetty Kleijn & Paul Smit 
3 Stephan Bal & Herman van Gelderen  3 Rob van Leeuwen & Maarten Vrieze 
4 Joany Hübscher & Esther van Seters  4 Hanneke van Assendelft & Ger Marcelis 
 

Vrijenhoek-bokaal 2022 eindstand 

1 Raymond van Dortmond & Leendert Paape 

2 Frits Holleman & Eric Jonk 

3 Cor Smit & Frans Verboon 

4 Kees Goudswaard & Huib van de Stadt 

 

In de externe viertallen spelen drie teams van Leids Doublet mee: 

 

2e Div viertallen (gr 5, Holland-zuid) 

De stand na 7 van de 13 wedstrijden Leids Doublet 1: 6e plaats met gemiddelde 11,04 imps. 

(Ad van der Geest, Coen Teerink (C), Hans van der Geest, Jan de Goede, Leendert Paape, Raymond van 

Dortmond) 

 

  

https://9003.bridge.nl/app/uploads/2022/11/Uitnodiging-oliebollentoernooi-28-december-2022.pdf
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Hoofdklasse (district Leiden e.o.) 

De stand na 3 van de 9 wedstrijden Leids Doublet 3 : 10ee plaats met gemiddelde 2,31 imps. 

(Guus Broesterhuizen (C), Emil Broesterhuizen, Hans Duiser, Hans van Weeren, Ron Bosman) 

 

1e Klasse (district Leiden e.o.) 

De stand na 3 van de 9 wedstrijden Leids Doublet 4 : 6e plaats met gemiddelde 7,11 imps. 

(André America (C), Arie Krijgsman, Esther van Seters, Hans van Straaten, Joany Hübscher, Stephan Bal) 

 

Aan de eettafel bij Ad van den Kommer 
Deze keer een gesprek met Ad, die recentelijk zijn ladder activiteiten na 150 (!) weken afsloot en nu een 

nieuw initiatief, Ad’s Thuis Bridge, heeft gestart. Verder verzorgt Ad wekelijks de slemcompetitie en het 

dupliceren van alle spellen. Hoog tijd voor een gesprek aan de eettafel met dit actieve lid van Leids 

Doublet. 

Hoe en wanneer ben je met bridge in aanraking gekomen? 

Mijn ouders waren lid van LBC en speelde daarnaast elke zondagavond thuis tegen een ander echtpaar. 

Als tiener keek ik regelmatig mee en leerde ik op die manier de spelregels. Toen ik 16 was vond mijn vader 

dat ik genoeg wist om lid te worden van LBC. Ik werd het jongste lid van de club. LBC was op dat moment 

nog geen lid van de NBB en er was een tweestrijd tussen voor- en tegenstanders. Mijn vader was een 

groot voorstander en vooraf aan de stemming over dit onderwerp kreeg ik de opdracht om mijn hand 

omhoog te steken als voorstander. Dat deed ik dus en met miniem verschil werd LBC uiteindelijk lid van 

de NBB. Ik herinner me nog de blikken van de tegenstanders richting dat jonge broekie. 

In eerste instantie heb ik bridgen dus zelfstandig geleerd. Later kwamen de boekjes van Start tot Finish en 

daar heb ik veel van opgestoken. Ik vind dit nog steeds de beste boekjes om bridge te leren. 

Was je bij LBC ook al actief naast het bridgen? 

Ja, ik ben van mening dat je als lid bent van een vereniging, je – indien mogelijk - ook actief voor die 

vereniging moet inzetten. Dus op den duur pakte ik de ledenadministratie op en later, nadat ze hun eigen 

denksportcentrum hadden, ook het vrijwilligersschema voor de bardiensten. 

Wanneer bij je lid geworden bij ADG? 

Dat zal zo’n 18 jaar geleden zijn geweest. Bij LBC was het tot een breuk gekomen toen daar in mijn ogen 

een incapabel bestuur zat. Na een gedenkwaardige ALV met ruim 200 aanwezige leden zaten Alain en ik 

opeens zonder bridgeclub. Femke Frietema overkwam dat ook en zij stapte toen over naar ADG. Alain en 

ik volgden.  

Maar je was toch ook oprichter van Idéfix? 

Ik heb zelf altijd moeite gehad met het verplichte karakter van een bridgeavond en zag in de loop van de 

jaren bij meer mensen dat gevoel ontstaan. Toen mijn ouders, die zich bij LBC naast hun eigen clubavond 

als invaller voor de andere avonden hadden opgegeven, de wind van voren kregen toen ze een keer niet 

konden invallen, ontstond het idee voor een bridgeavond met vrije opkomst. Ik was toen nog bij LBC en 

mocht daar op de woensdagavond een vrije opkomst avond organiseren. Na de breuk werd die avond al 

snel opgeheven en daarop besloot ik een eigen bridgeclub met een vrijblijvend karakter te gaan 

organiseren. 
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Ik ging op zoek naar een speellocatie en kwam uit bij de Zijl. De pachter, Wout Holverda, had geen idee 

wat bridge was, maar we waren van harte welkom. Als welkom zou hij iedere speler ontvangen met een 

glas champagne. Ik had geen idee hoeveel mensen er zouden komen, misschien 20, maar ze bleven maar 

binnen stromen. Uiteindelijk kwamen die eerste avond 62 man binnen, maar Wout bleef rustig 

doorschenken, perfect.  

Door die enorme toeloop kon ik het natuurlijk niet lang alleen aan en kreeg ik hulp aangeboden door o.a. 

Femke en Egbert Sneller (nu voorzitter van het district Leiden) en werden we een officiële vereniging en 

lid van NBB. Het uitgangspunt van Idéfix was en is niet alleen vrijblijvend aanwezig zijn, maar ook een 

keuze in het aantal ronden dat je wilt spelen. Dat laatste trok ook nieuwe leden aan, die niet tot ’s avonds 

laat willen of kunnen spelen. 

Het concept hebben we in de jaren daarna ook landelijk uitgevent. Tevens ontvingen Femke en ik de 

Hunebed trofee van de NBB voor de ontwikkeling van dit concept. 

Als oprichter ging ik natuurlijk samen met Alain bij Idéfix spelen en verlieten we tijdelijk ADG. Na 3 jaar 

gingen we weer terug naar ADG, want we vonden dat we te weinig leerden bij Idéfix. En we waren 

ongeveer de enigen die 6 ronden wilden spelen. 

Laten we het bridge even verlaten, heb je nog meer hobby’s? 

Golfen, heerlijk twee keer per week buiten in de natuur, de laatste jaren bij golfclub Bentwoud. Wel gaat 

het lopen door een knieblessure steeds lastiger dus bij een 18 holes rondje maak ik wel gebruik van het 

“invalidenkarretje”. 

Je bent nu een aantal jaar met pensioen, wat heb je daarvoor gedaan? 

Ik startte als sportleraar, maar na zes jaar werd ik gevraagd als leerlingbegeleider. Ik werkte op den duur 

op een ITO (Individueel Technisch Onderwijs) school. Daar zaten leerlingen die tussen wal en schip vielen, 

namelijk niet goed genoeg voor normaal middelbaar onderwijs, maar te goed voor het speciaal onderwijs. 

We leidden de leerlingen op voor schilder, metselaar, timmerman, stratenmaker en metaalbewerker. Als 

ik door de stad loop hoor ik nog regelmatig ‘He mees!’ met een lekker Leids accent van een oud-leerling. 

Het is jammer dat deze vorm van onderwijs is wegbezuinigd.  

Ik kreeg bij dit werk regelmatig te maken met leerlingen met psychologische problemen of leerstoornissen 

en voelde mij zeer betrokken bij leerlingen. Ik leerde toen ook mijn vrouw Elly kennen. We gingen 

samenwonen in ons huidige huis en begonnen een orthopedagogische praktijk op de begane grond in ons 

huis. Dat waren de laatste 15 jaar van mijn werkzame leven. 

Het onderwijs en mensen iets bijbrengen zit in je bloed, want je was ook bridgedocent? 

Ik gaf inderdaad bridgecursus aan beginners, eerst bij LBC en later ook hier thuis in de praktijkruimte. 

Denk dat ik minimaal 300 cursisten heb opgeleid. Mijn bridgepartner Alain was ook één van mijn 

leerlingen. Op den duur werd het te druk voor mij en hebben o.a. Pieter van der Klein bij LBC en Femke 

het overgenomen.  

Hoe zie jij de toekomst van Leids Doublet? 

Allereerst wil ik zeggen dat ik ontzettend blij ben met de fusie, de organisatie van de club en clubavonden. 

Ik denk dat er ook toekomst zit in middagbridge en vind het jammer dat het samenwerkingsverband met 

Idéfix op dit gebied niet tot stand is gekomen. 

Voor de toekomst is groei met beginnersgroepen denk ik essentieel. Alleen zal je daar veel begeleiding 

aan moeten geven bij de clubavonden. Je moet ze niet te snel willen integreren in bestaande A- en B-lijn 
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en aan de andere kant voorkomen dat het een separaat groepje worden. Dat is een lastig probleem, maar 

als het gaat komen bij Leids Doublet, zal ik vooraan staan om te helpen bij die begeleiding. 

Ad, bedankt voor dit prettige eettafelgesprek en we hopen nog lang plezier van je inzet bij onze 

vereniging te genieten. 

 

Oplossing puzzel  

West Deals 

None Vul 

♠ 6 2 

♥ A J 10 

♦ A 7 5 2 

♣ A K J 3 
 

 

N 

W  E 

S 
 

 

 

♠ K 8 5 3 

♥ K Q 9 8 3 

♦ 6 

♣ 6 4 2 
 

 

Je zit als Zuid in 4♥ en West start ♦H. Je telt je slagen 5♥, 1♦, 2♣. Je kan in ieder geval 1♠ introeven in de 

dummy. Misschien spelen ze geen ♥ na als je ♠ gaat spelen dan kan je 2♠ introeven. Maar dat doet de 

tegenpartij echt wel. De ♣ snit moet dan maar goed zitten voor de 10de slag. Dit was het hele spel.  

West Deals 

None Vul 

♠ 6 2 

♥ A J 10 

♦ A 7 5 2 

♣ A K J 3 
 

♠ A Q 10 7 4 

♥ 7 4 

♦ K Q J 9 

♣ 9 7 
 

 

 

N 

W  E 

S 
 

 

♠ J 9 

♥ 6 5 2 

♦ 10 8 4 3 

♣ Q 10 8 5 
  

 

♠ K 8 5 3 

♥ K Q 9 8 3 

♦ 6 

♣ 6 4 2 
 

 

Helaas de ♣ snit zit niet goed. Hoe kan je dan toch 10 slagen maken? Bekijk de hand eens vanuit Noord. 

Dan zie je 2♠ verliezers, 3♦ verliezers (maar die zou je in Zuid kunnen troeven), 2♣ verliezers (maar je zou 
er 1 in Zuid kunnen troeven).  

Gaat dat lukken al die verliezers in Zuid te troeven? Belangrijk is dat je hele goede troeven hebt zodat er 
geen overtroevers komen. Dat is het geval. Dus we gaan ervoor.  

Start was ♦H voor het Aas. Meteen een ♦ introeven met ♥3. ♣ naar de Aas en weer ♦ troeven. ♣ naar de 

Heer en de laatste ♦ introeven. Dit is nu de situatie.   
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♠ 6 2 

♥ A J 10 

♦ — 

♣ J 3 
 

♠ A Q 10 7 4 

♥ 7 4 

♦ — 

♣ — 
 

 

 

N 

W  E 

S 
 

 

♠ J 9 

♥ 6 5 2 

♦ — 

♣ Q 10 
  

 

♠ K 8 5 3 

♥ K Q 

♦ — 

♣ 6 
 

 

Nu speel je ♣ voor de 10 van Oost. En uiteindelijk kan je nog steeds de 4de ♣ introeven en maak je 3♥ 

slagen in Noord. Je verliest dus uiteindelijk 2♠ en 1♣ slag. Deze speelwijze waarbij introevers aan de lange 
kant maakt en troef trekt aan de korte kant heet een dummy revearsal.  

 


